



UNIVERSITÄT  
ZU KÖLN

Humanwissenschaftliche Fakultät



## Professur für Erziehungswissenschaft mit dem Schwerpunkt Migration und transnationaler Vergleich (W3) (w/m/d)

Die Universität zu Köln ist eine der größten und forschungsstärksten Hochschulen Deutschlands mit einem vielfältigen Fächerangebot. Sie bietet mit ihren sechs Fakultäten und ihren interfakultären Zentren ein breites Spektrum wissenschaftlicher Disziplinen und international herausragender Profildomänen. Die Professur ist am Department für Erziehungs- und Sozialwissenschaften der Humanwissenschaftlichen Fakultät angesiedelt.

### IHRE AUFGABEN

Der\*Die Bewerber\*in vertritt die erziehungswissenschaftliche Migrationsforschung in Lehre und Forschung in ihrer gesamten Breite. Zu den Aufgaben der Professur gehört die Lehre in den am Department Erziehungs- und Sozialwissenschaften vertretenen schulischen und außerschulischen Bachelor- und Masterstudiengängen. Die Professur trägt insbesondere zur Lehre im Masterstudiengang Interkulturelle Kommunikation und Bildung und dessen Organisation und Profilierung bei. Eine Mitarbeit an der Weiterentwicklung des Mercator-Instituts wäre wünschenswert. Die Mitarbeit in der akademischen Selbstverwaltung ist obligatorisch.

### IHR PROFIL

Sie verfügen über eine fundierte Expertise auf dem Gebiet der erziehungswissenschaftlichen Migrationsforschung, in einer transnational vergleichenden Perspektive, mit einer inhaltlichen Schwerpunktsetzung in mindestens zwei der folgenden Forschungsfelder:

- » Bildung und Erziehung in der Migrationsgesellschaft
- » Mehrsprachigkeit
- » Transnationale Mobilität
- » Rassismuskritische Bildung

Die Schwerpunktsetzungen sind durch hervorragende Forschungen, eingeworbene Drittmittelprojekte und entsprechende Publikationen in nationalen und internationalen Zeitschriften bzw. Herausgeberbänden mit peer-Review-Verfahren zu belegen. Erwartet wird die Beteiligung an den Forschungsaktivitäten des Departments und der Fakultät einschließlich der Durchführung drittmittelgeförderter Forschungsprojekte.

### WIR BIETEN IHNEN

Die Universität zu Köln bietet Ihnen ein exzellentes wissenschaftliches Umfeld, vielfältige Angebote zur professionellen Personalentwicklung sowie Unterstützung für Dual Career-Paare und bei der Vereinbarkeit von Familie und Beruf.

Die Professur ist zum nächstmöglichen Zeitpunkt zu besetzen. Es gelten die Einstellungsbedingungen des § 36 Hochschulgesetz NRW. Das Lehrdeputat umfasst in der Regel neun Semesterwochenstunden.

Die Universität zu Köln fördert Chancengerechtigkeit und Vielfalt. Wissenschaftlerinnen sind besonders zur Bewerbung eingeladen und werden nach Maßgabe des LGG NRW bevorzugt berücksichtigt. Bewerbungen von Wissenschaftler\*innen mit Schwerbehinderung und ihnen Gleichgestellten sind ebenfalls ausdrücklich erwünscht.

Bitte richten Sie Ihre Bewerbung ohne Bewerbungsfoto über das Berufungsportal der Universität zu Köln (<https://berufungen.uni-koeln.de>) bis zum 26.01.2025 an die Dekanin der Humanwissenschaftlichen Fakultät. Bitte reichen Sie neben den üblichen Bewerbungsunterlagen zwei für die Professur aussagekräftige Schriften ein.



HR EXCELLENCE IN RESEARCH



UNIVERSITY  
OF COLOGNE

Faculty of Human Sciences

## Professorship in Educational Science with a focus on migration and transnational comparison (W3) (f/m/d)



The University of Cologne is one of the oldest and largest universities in Germany. With its six Faculties covering a broad spectrum of disciplines and its internationally outstanding research profile areas, it enjoys an excellent reputation for its academic achievements and high standards of undergraduate and graduate education. The professorship is located in the Department of Education and Social Sciences of the Faculty of Human Sciences.

### YOUR TASKS

The applicant represents the entire spectrum of educational migration research in research and teaching. The tasks include teaching in the school and non-school based Bachelor's and Master's degree programmes represented in the Department of Education and Social Sciences. The professorship contributes in particular to teaching in the Master's programme Intercultural Communication and Education and its organisation and profile-building. Collaboration in further development of the Mercator Institute would be desirable. Participation in the academic self-administration is obligatory.

### YOUR PROFILE

Applicants have a profound expertise in the field of educational migration research, in a transnational comparative perspective, with a focus on at least two of the following research fields:

- Education and pedagogy in migration societies
- Multilingualism
- Transnational mobility
- critique of racism in the field of education

The focal points must be substantiated by outstanding research, third-party fund research and corresponding publications in national and international journals or peer-reviewed journals. Participation in the research activities of the department and the faculty, including the implementation of externally funded research projects, is expected.

### OUR OFFER

The University of Cologne provides a stimulating academic environment with a wide range of career development opportunities as well as support services for dual career couples and family-friendly working conditions.

The position is available at the earliest possible date. Formal requirements are detailed in Section 36 of the Higher Education Act of North Rhine-Westphalia (Hochschulgesetz – HG NRW). As a rule, the teaching load comprises nine semester hours per week (i.e., two hours per week is one 90-minute course per semester).

The University of Cologne promotes equal opportunities and diversity. Women will be considered preferentially in accordance with the Equal Opportunities Act of North Rhine-Westphalia (Landesgleichstellungsgesetz – LGG NRW). We also expressly welcome applications from all suitable candidates regardless of their gender, nationality, ethnic and social origin, religion, disability, age, sexual orientation and identity.

Please submit your application (without a photo) via the University of Cologne's Academic Job Portal (<https://professorships.uni-koeln.de>) by 26.01.2025. Your application should be addressed to the Dean of the Faculty of Human Sciences. In addition to the usual application documents, please submit two publications that are relevant to the professorship.



HR EXCELLENCE IN RESEARCH